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     Protokół Nr 16/2012  

z  XVI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie 

                                     w dniu 28 marca 2012r. 

XVI sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.10.00        

w sali Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca  Rady  M. 

Włodarczyk otworzyła posiedzenie i powitała przybyłych na posiedzenie radnych 

Gminy Miasteczko Krajeńskie, wójta z pracownikami urzędu, przedstawicieli Zarządu 

Powiatu - Izabelę .Saturską i Stefana Piechockiego oraz sołtysów: E.Banasik, 

S.Baszczuka, A.Siebyła, W. Ilnickiego i J.Maćkowiak; dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, przedstawicieli prasy i mieszkańców naszej gminy. W sesji wzięło 

udział 14 radnych. (Z.Baszczuk  - nieobecny usprawiedliwiony) . Przewodnicząca 

Rady stwierdziła, że wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  

to quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności 

radnych i gości w załączeniu. 

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia                    

22 lutego  2012 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie gminnego programu przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2012-2016. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2013 r. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa 

Wsi”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedmiotu działania stałych komisji Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli realizacji projektu pn: „Utworzenie 

placu zabaw w miejscowości Miasteczko – Huby”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Miasteczko Krajeńskie na lata 2012- 2024. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 

15. Sprawy różne, wolne wnioski. 

16. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 

17. Zakończenie. 

 

W sprawie przedstawionego porządku obrad nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Ad.2.  

 

Przewodnicząca Rady w sprawie przyjęcia protokołu z obrad XV sesji Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 22 lutego 2012 roku poprosiła o wypowiedź sekretarza 

sesji radną Świadek. 

Radna Świadek powiedziała, że z  protokołem się zapoznała i prosi o jego przyjęcie 

bez czytania.  

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
 

Ad.3  

Radna Krupa w celu utrzymania porządku zaapelowała o postawienie koszy na 

śmieci  na placu zabaw w Grabównie oraz wszędzie tam gdzie spotyka się młodzież.  

Radny Zajączkowski zapytał czy rolnicy  dotknięci klęską mrozów w swoich 

zasiewach, będą mogli liczyć na jakąś pomoc ze strony Gminy. 

Ad.4. 

Przewodnicząca Rady M. Włodarczyk powiedziała, że w minionym okresie brała 

udział w : 23.02 – w uroczystości wręczenia medalu  „Przyjaciel kultury”;  9.03- w 

zebraniu wiejskim w Miasteczku Krajeńskim; 10.03 – w zebraniu OSP; 23.03 – w 

posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych, a także pełniła 

cotygodniowe dyżury w urzędzie Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

Ad.5. 

Wójt T.Dąbrowski  przedstawił wszystkim zarządzenia wydane w minionym okresie. 

Następnie powiedział, że brał udział w :zebraniu OSP, wieczorze autorskim, Dniu 

Kobiet, turnieju piłki nożnej. Przeprowadzał rozmowy z GRUPĄ ENEA  na temat 

zawieranej umowy na konserwację oświetlenia ulicznego. W Białośliwiu odbyła się  

odprawa roczna policji, ukonstytuował się w naszej gminie zespół interdyscyplinarny. 

Ponadto odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości młyn w Miasteczku 
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Krajeńskim. Nie doszedł do skutku ze względu na brak zainteresowania. Uczestniczył 

także w zebraniu wiejskim Brzostowa i Miasteczka. Wiele emocji wzbudziła też 

budowa biogazowi. Wygląda na to, że mieszkańcy tą inwestycją nie są 

zainteresowani i w związku z powyższym inwestor wstrzymuje wszelkie starania w 

tym kierunku. Wójt powiedział także, że  bierzemy udział w pracach Związku 

Międzygminnego Gospodarowania Odpadami, Lokalna Organizacja Turystyczna 

przygotowuje informator turystyczny naszego regionu, w którym i my jako gmina się 

znajdziemy. Odbyły się także wizyty biskupa w obydwu parafiach naszej gminy. 

Odbył się także konwent wójtów i burmistrzów na którym omawiano problemy 

rozwoju sportu lokalnego oraz wykorzystanie doposażonych w sprzęt techniczny 

jednostek OSP niebędących w strukturach KSRG. W Starostwie odbyły się targi 

edukacyjne, gdzie  omawiano zmiany w kształceniu ponad gimnazjalnym . W czasie 

pozimowych roztopów miało miejsce kilka podtopień lokalnych, interwencje na 

drogach, awarie wodociągów, wnioski o przyznanie lokali socjalnych. Rozpoczęliśmy 

także przyjmowanie wniosków w sprawie szacowania strat przymrozkowych. Wójt 

wyjaśnił przy okazji, że ordynacja podatkowa wyraźnie określa zasady udzielania 

umorzeń podatku. Muszą to być sytuacje wyjątkowe, zdarzenia losowe, i wymagają 

one dokładnej analizy i  indywidualnej sytuacji  każdego wnioskodawcy. Ponadto jest 

to przecież podatek od posiadania gruntu, a nie od osiągniętego  zysku z zebranych 

plonów, a zastosowanie teraz przesiewów może te starty zminimalizować. 

 ST.Piechocki podziękował za wsparcie  we wspólnie prowadzonej inwestycji, czyli 

w budowie odcinka chodnika w Grabównie. Jeśli chodzi o pomoc dla rolników w  

związku z wymarznięciem plonów to  jest zdania, że trudno w tej chwili przewidzieć 

kiedy ta pomoc rządowa nastąpi. Być może przyjdzie dopiero jesienią. Poinformował 

także , że brał udział w posiedzeniu na temat regulacji rzeki Noteć, na którym 

wojewoda stwierdził, że żadnej regulacji Noteci się nie planuje ze względu na brak 

środków . Dodał także, że można było z tej narady  wysnuć wniosek, że najchętniej 

problem ten zrzucono by na barki samorządów. Na koniec wypowiedzi przekazał, w 

imieniu Starosty Pilskiego i całego Zarządu, życzenia świąteczne dla wszystkich 

mieszkańców naszej gminy. 

Ad.6. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała radnym projekt uchwały w sprawie 

gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie na lata 2012 - 2016. 

 
Głosowanie: 12 głosów „za”, 2 głosy „się wstrzymał” na  14 obecnych radnych 
 
Ad.7. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2013 r. 

 
Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
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Ad.8. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały  w sprawie 

przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi”. 

 
Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
 

Ad.9. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały  w sprawie 

przyjęcia przedmiotu działania stałych komisji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie. 

Po czym dodała, że proponuje dokonać drobnej zmiany - wykreślić z projektu zapis „ 

na wniosek Przewodniczącego Rady”. 

 

Radny Ochyra, powiedział, że jego zdaniem podejmowanie tej uchwały jest zbędne, 

bo te sprawy reguluje statut, a poza tym jak będzie temat konieczny do omówienia, to 

i tak będzie omawiany i żadne regulacje nie są tu potrzebne. 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła jednak, że ta uchwała porządkuje zakresy działań 

poszczególnych komisji i poddała  pod głosowanie dokonanie wspomnianej 

wcześniej poprawki, że to Rada, a nie Przewodniczący Rady jest wnioskodawcą tej 

uchwały.  

 

Głosowanie za wprowadzeniem poprawki: 13 głosów „za” , 1 głos „przeciw” na 14 
obecnych radnych 
 
Głosowanie za podjęciem uchwały: 11 głosów „za” , 1 głos „przeciw”, 2 głosy „się 
wstrzymał”  na 14 obecnych radnych 
 

Ad.10. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały  w sprawie taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Dodała, że 

proponowana podwyżka w projekcie wynosi: 0,10 zł za wodę, 0,15 zł za ścieki i 0,10 

zł w opłacie abonentowej. 

 
Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
 
Ad.11. 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały  w sprawie 

wyrażenia woli realizacji projektu pn: „Utworzenie placu zabaw w miejscowości 

Miasteczko – Huby”. 
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Radny Laska zaapelował do swoich kolegów radnych o poparcie tego projektu, 

ponieważ plac zabaw w Miasteczku -  Huby jest bardzo potrzebny. 

Radny Zawistowski zaproponował, aby rozważyć możliwość znalezienia lepszej, 

bardziej bezpiecznej lokalizacji takiego placu zabaw,  np. na działce agencyjnej. 

Byłoby to  zgodne  z rozmowami w  sprawie nieodpłatnego przekazania budynków 

gospodarczych jakie się toczyły na sesji w Brzostowie. 

Radna Miterka przedstawiła propozycję Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych, aby inwestycje takie jak budowa tego placu zabaw w Miasteczku- 

Huby oraz doposażenie świetlicy wiejskiej w Grabównie,  wzorem innych wsi naszej 

gminy, były w miarę możliwości finansowane z funduszów sołeckich. 

Radny Laska w odpowiedzi dodał, że w tej chwili nie może się wypowiadać w 

imieniu wszystkich mieszkańców, ale przekaże to stanowisko mieszkańcom na 

zebraniu wiejskim. 

Wójt powiedział, że procedura pozyskania terenu pod jakąkolwiek inwestycję jest  

dość złożona, ponadto grunt  agencyjny o którym mówi radny Zawistowski jest 

terenem torfowym . Natomiast ta działka przez nas wskazana jest naszą własnością i 

od razu możemy na niej rozpocząć prace. Zmiana lokalizacji inwestycji oznaczałaby 

niemożność podpisania umowy z wojewodą i zadanie mogłoby upaść. Ponadto wójt 

powiedział, że naszym zdaniem koszty realizacji inwestycji byłyby wyższe o budowę 

parkingu, zjazdu z drogi, itd. 

Głosowanie za podjęciem tej uchwały: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 
 
Posiedzenie opuściła radna Krupa i radny Klesa (obecnych 12 radnych) 

Ad.12. 

Skarbnik gminy E.Jendrzejek przedstawiła projekt zmian w budżecie na 2012 rok. 

Radny Zawistowski zapytał o sprawę 10 tys. przeznaczonych na opracowanie 

rejestru zabytków. 

Wójt odpowiedział, że jako gmina mamy ustawowy obowiązek dokonania 

inwentaryzacji zabytków znajdujących się na naszym  terenie. Jest to tzw. karta 

zabytków, którą musi wykonać specjalista z uprawnieniami. 

Na salę obrad wrócił radny Klesa (obecnych 13 radnych) 

Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały  w sprawie zmian 

w budżecie na 2012 rok 

Głosowanie: 13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 
 
Ad.13. 
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Przewodnicząca Rady M.Włodarczyk odczytała projekt uchwały  w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miasteczko Krajeńskie na lata 2012- 

2024. 

 

Głosowanie: 13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 

Ad.14.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt w sprawie  ustawienia dodatkowych pojemników na śmieci powiedział, że jest 

to słuszna uwaga i zostanie to zrobione.  

Ad.15. wolne wnioski 

Mieszkaniec wsi Grabówno Mateusz Drzymała,  aby radni zrezygnowali z 

podejmowania kolejnych, nieskutecznych prób sprzedaży młyna w Miasteczku i 

znaleźli inny sposób na zagospodarowanie tego obiektu bez narażania budżetu 

gminy na niepotrzebne koszty. Zakwestionował także sens i opłacalność budowy 

Orlika w Miasteczku Krajeńskim, gdyż jego zdaniem koszty utrzymania takiego 

obiektu przewyższą możliwości finansowe budżetu gminy.  Ponadto stwierdził, że 

miejscowy klub sportowy i tak na tym obiekcie ze względu na wymogi nie będzie 

mógł prowadzić rozgrywek. Kolejnym tematem poruszonym przez tego mieszkańca 

była kwestia trybu zatrudnienia pracownika  w oczyszczalni ścieków, gdzie 

sugerował, że powinno się to odbyć w drodze naboru, żeby wybrać osobę 

kompetentną. 

W odpowiedzi na te zarzuty wójt zauważył, że  mniejsze gminy od naszej posiadają   

Orliki już od dawna, nawet po dwie lub nawet trzy sztuki w gminie. Naszym dzieciom i 

młodzieży też nie możemy odmawiać korzystania z takiej możliwości. Teren 

przeznaczony pod budowę położony jest przy szkole, co znacznie pomniejszy jego 

koszty i budowy i utrzymania. Na temat sprzedaży młyna wójt powiedział, że jako 

jednostka samorządowa przy sprzedaży mienia mamy obowiązek stosować 

określone procedury. Dopiero po ich wyczerpaniu, a taki właśnie moment nadszedł, 

możemy stosować sprzedaż z wolnej ręki. Dopiero teraz możemy przedstawić 

własną wycenę do czego  zamierzamy przystąpić. Ponadto w sprawie zatrudnienia w 

oczyszczalni ścieków wójt powiedział, że na tę chwilę nie przewiduje się zatrudnienia 

kierownika, ponieważ obiekt ten na razie będzie funkcjonował w strukturach urzędu 

gminy jako jeden z referatów. 

Radny Zawistowski  powiedział, że pan Drzymała widocznie nie jest zorientowany w 

jakich sytuacjach działają kluby sportowe, skoro wygłasza takie opinie. Ponadto 

stwierdził, że budowa Orlika jest przez mieszkańców bardzo oczekiwana. 

Radny Ochyra  wyraził zdziwienie, że nikt takich opinii nie wyrażał wcześniej, kiedy 

był czas na debatę na temat tej inwestycji, tylko dopiero teraz kiedy uchwała została 

dawno podjęta. 
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Radny Laska dopowiedział, że jego zdaniem budowa Orlika jest jak najbardziej 

zasadna, gdyż  dzieci nie mogą korzystać z hali sportowej, bo  jest stale zajęta, więc 

Orlik jest jak najbardziej pożądany. 

M.Drzymała w odpowiedzi powiedział, że osobiście nie jest przeciwny budowie 

Orlika, jednak  chciałby wskazać na możliwości bardziej racjonalnego wykorzystania 

tych środków. Zaproponował także przeprowadzenie konsultacji społecznych w tym 

temacie. 

Sołtys Baszczuk zawnioskował o naprawę oświetlenia ulicznego przy drodze w 

Grabionna-Huby . 

Sołtys Ilnicki wyraził opinię, że jest teraz odpowiedni moment na oczyszczenie i 

wyrównanie poboczy drogi do Wolska i przygotowanie ich do późniejszego 

wykaszania. 

Radny Zawistowski zapytał o  stopień zainteresowania mieszkańców książką o 

oświacie w naszej gminie autorstwa pana Krzemińskiego. 

E,Stachowska dyrektor domu kultury powiedziała, że  biblioteka sprzedała 40 szt., 

dom kultury 50 szt., a na prezentacji książki sprzedano ok. 50 szt.. Reszta 

egzemplarzy będzie rozdawana w ramach promocji na Biesiadzie Krajeńskiej.  

B Kulińska dyrektor biblioteki dodała, że zgodnie z tradycją wszystkie okoliczne 

biblioteki w swoich zbiorach tę pozycję posiadają. 

I Saturska radna powiatowa powiedziała, że jest to znakomita promocja naszej 

gminy  i pogratulowała  autorowi i gminie tego pomysłu. Korzystając z okazji złożyła 

wszystkim życzenia świąteczne. 

 Radny Klesa zapytał kiedy tablica ogłoszeń spod młyna zostanie przeniesiona w 

inne miejsce. 

Wójt odpowiedział, że sprawa była omawiana i wkrótce tablica będzie przestawiona.   

Przewodnicząca Rady przedstawiła regulamin konkursu  pt. „Sołtys powiatu 

pilskiego” i dla zainteresowanych  możliwość zapoznania się z jego szczegółami. 

 

Ad.16. Termin sesji 

Wójt ogłosił, że następna sesja będzie sesją uroczystą z okazji rocznicy śmierci 

Michała Drzymały  i odbędzie się 20 kwietnia (piątek) w Zespole Szkół Centrum 

Kształcenia Rolniczego w Brzostowie . Porządek obrad przewiduje: 

9.00 – msza św.  w kościele w Grabównie, 

9.40 – przejście na start rajdu rowerowego i przejazd na cmentarz, 
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